

Portneuf, en suivant le prolongement de la ligne sud-est du canton de Mékinac jusqu'à la rivière Batiscan, puis de là, la rivière Batiscan jusqu'à la ligne sud-ouest du comté de Québec, et au nord-est, par les comtés de Portneuf, Québec et Lac Saint-Jean.

Ce comté, ainsi borné, comprend les paroisses de Ste-Anne, St-François-Xavier de Batiscan, Ste-Flore, Ste-Geneviève de Batiscan, Champlain et Cap de la Madeleine, celle de St-Maurice qui renferme le village de Fermont, celles de St-Luc, St-Stanislas, St-Tite, St-Jacques des Piles, St-Prosper, St-Narcisse, Notre-Dame-du-Mont-Carmel, Ste-Thècle, les cantons de Radnor, Lejeune, Mékinac, Boucher, Polette, Carignan, Turcotte, Malhiot, Valière et Langelier et le territoire non organisé compris dans ces limites.

*Comté municipal*

Comprend : le comté de Champlain.

S. R. P. Q. Titre 1er. ch. 2. s. 6. Art. 73.

Tel que remplacé par 58 V. c. 12. Sanctionné le 12 janvier, 1895.

**MOINS :** La paroisse de Ste Flore annexée pour toutes fins quelconques au comté de St Maurice, par 58 V. c. 12.

N. B. Le comté comprend les municipalités suivantes telles qu'actuellement bornées et limitées, savoir :

vince; on the south-east, by the River St Lawrence and the county of Portneuf, following the prolongation of the south-eastern line of the township of Mekinac, as far as the River Batiscan; and thence by the River Batiscan as far as the south-western line of the county of Quebec; and on the north-east, by the counties of Portnauf, Quebec and Lake St. John.

The county, so bounded, comprises the parishes of Ste. Anne, St. François-Xavier de Batiscan, Ste Flore, Ste. Geneviève de Batiscan, Champlain and Cap de la Madeleine, that of St. Maurice, which includes the village of Fermont, the parishes of St. Luc, St. Stanislas, St. Tite, St. Jacques des Piles, St. Prosper, St. Narcisse, Notre-Dame du Mont Carmel, Ste. Thècle, the townships of Radnor, Lejeune, Mekinac, Boucher, Polette, Carignan, Turcotte, Malhiot, Vallière and Langelier, and the unorganized territory within these limits.

*Municipal county :*

Comprises : the county of Champlain.

R. S. P. Q. Title 1st ch. 2, s. 6, Art. 73.

As replaced by 58 V. c. 12. Assented to the 12th January, 1895.

**MINUS :** The parish of Ste Flore annexed for all purposes whatsoever to the county of St Maurice, by 58 V. c. 12.

N. B. The county comprises the following municipalities as actually bounded and abutted, to wit :

*Village*

Fermont.

*Paroisses—Parishes*

La Visitation de Champlain, N.-D. du Mont-Carmel, St-Adelphe, Ste-Anne de la Pérade, St-François Xavier de Batiscan, Ste-Geneviève de Batiscan, St-Jacques des Piles, St-Luc, Ste-Marie du Cap de la Madeleine, St-Maurice, St-Narcisse, St-Séverin, St-Stanislas de la Rivière des Envies, Ste-Thècle, St-Théophile, St-Tite, St-Prosper.

CHEF-LIEU : Ste-Geneviève de Batiscan.